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Motie Inzet vliegroutes gemeente Ede 

De raad van de gemeente Ede in de raad bijeen op donderdag 26 oktober 2017, 

constaterende dat: 

voor de zomer bekend werd dat de vliegroutes voor stijgende vliegtuigen vanaf Lelystad voor 
een deel over onze gemeente lopen en dat op 25 september bekend werd dat ook de routes 
voor dalend vliegverkeer vanuit Lelystad zijn gepland boven onze gemeente; 

deze berichtgeving voor onze gemeente telkens weer als een konijn uit de hoge hoed kwam 
en onze gemeente hierover nooit actief is geïnformeerd; 

inmiddels is geconstateerd en toegegeven door de staatssecretaris dat een aantal 
(geluids)berekeningen in de MER die is uitgevoerd voor Lelystad onjuist zijn uitgevoerd, de 
geluidsoverlast voor de omliggende provincies groter zal zijn dan werd aangenomen en nog 
niet duidelijk is welk effect deze onjuistheden hebben op het luchthavenbesluit; 

de minister van Infrastructuur en Milieu in november 2017 een besluit zal nemen over deze 
vliegroutes - naar verwachting ook na het herstel van fouten die in het afgelopen proces zijn 
gemaakt en waarover zij nog zal rapporteren; 

naast de vliegroutes die vanaf april 2019 zullen worden gebruikt ook voor de langere termijn 
een onderzoek wordt gestart naar de 'herindeling van het luchtruim' dat de mogelijkheden en 
onmogelijkheden van vliegroutes boven onze gemeente aan het licht zal brengen; 

overwegende dat: 

geluidsoverlast in de Veluwse natuurgebieden en onze dorpen en steden aanzienlijk kan zijn 
als gevolg van de vliegbewegingen en dat dit gevolgen kan hebben voor het dierenleven en 
het toerisme, waar veel ondernemers in onze gemeente voor hun broodwinning van 
afhankelijk zijn; 

het proces tot nu toe op zijn zachtst gezegd dramatisch verloopt; 

gemeente Ede op geen enkele wijze in de toekomst weer overvallen wil worden met nieuws 
over vliegroutes en de consequenties ervan voor onze gemeente; 

dit betekent dat we alle relevante informatie tot ons willen kunnen nemen en eventuele 
alternatieve routes of andere opties om overlast te verminderen niet over het hoofd zien; 

onze inwoners, gemeenteraad en andere betrokken partijen in onze gemeente zo goed 
mogelijk geïnformeerd moeten kunnen worden en betrokken worden bij het proces dat wordt 
ingericht voor de herindeling van het luchtruim; 



verzoekt het college: 

I. Voor de korte termijn: 

1. zich ervoor in te zetten om invloed uit te oefenen op het besluit van de minister door 
het aandragen van mogelijke alternatieve routes, waarbij de woonkernen van onze 
gemeente worden vermeden en overlast wordt voorkomen; 

2. zich ervoor in te zetten dat overlast voor mensen, fauna en flora wordt gemeten en 
gemonitord; 

3. de minister te houden aan de uitspraak van de staatssecretaris dat tot aan de 
herindeling van het luchtruim het aantal vliegbewegingen per jaar van en naar 
Lelystad niet verder zal oplopen dan tot maximaal 10.000; 

4. alle mogelijke informatie te achterhalen bij het ministerie zodat onze inwoners een 
reëel inzicht in de mate van overlast krijgen en zo goed mogelijk geïnformeerd kunnen 
worden over keuzes en afwegingen die worden gemaakt en over onder meer 
vlieghoogtes, de veiligheid, kruisend luchtverkeer, vliegtijden, aantallen 
vliegbewegingen, verhouding van nieuw vliegverkeer tot bestaand vliegverkeer (incl. 
oefeningen Defensie), geluidshinder, C02-uitstoot, fijnstof en gebruik van moderne 
vliegtuigen (minder geluid en uitstoot), testvluchten. 

5. bij de minister de mogelijkheid onder de aandacht te brengen om de belemmerende 
activiteiten van de luchtmacht naar elders te verplaatsen, zodat laagvliegroutes boven 
Ede kunnen worden vermeden, dan wel de argumenten helder te krijgen waarom dit 
niet zou kunnen. 

6. zich ervoor in te zetten dat de minister de inwoners van Ede, die communicatie op dit 
onderwerp tot de zomer van 2017 hebben moeten missen en maar zeer beperkt 
kennis hebben kunnen nemen van deze ontwikkelingen, proactief meeneemt in alle 
onderzoeksresultaten, overwegingen en beslissingen en eventuele alternatieven die 
bedacht worden. 

7. het initiatief te nemen om de woordvoerders luchtvaart van de Tweede Kamer in de 
raadzaal van Ede uit te nodigen voor een toelichting op hun standpunten en een 
overleg met college en raad. 

8. het laten uitvoeren van een wetenschappelijk onderzoek naar geluidseffecten op de 
fauna in overweging te nemen, eventueel uitgevoerd door de WUR, en voor de 
financiering ervan in overleg te treden met de minister. 

II. Voor het proces van herindeling van het luchtruim, dat de minister van infrastructuur en milieu 
uiterlijk 2023 wil hebben afgerond, vanuit onze gemeente in ieder geval de volgende kaders in 
te brengen bij de minister: 

1. Hanteer vanaf nu een aanpak in nauwe afstemming met inwoners en bestuurders. 
Betrek hen actief. Zoek samen een balans tussen mens, economie en natuur, zodat 
niemand voor verrassingen komt te staan; voer dus ook voor de luchtvaart het 
omgevingsmanagement in, zoals dat ook voor grote infrastructurele projecten 
gebeurt. 

2. Rond de herindeling van het luchtruim het liefst in 2019 en zo spoedig mogelijk af en 
zoveel eerder dan 2023 als mogelijk is. 



3. Neem de uitgangspunten mee die vanuit onze gemeente worden ingebracht als kader 
voor de herindeling van het luchtruim en de vliegroutes als die boven onze gemeente 
worden gepland, waarbij in ieder geval de volgende uitgangspunten gelden: 

dat overlast zoveel mogelijk wordt voorkomen; 

dat de vliegroutes hoger moeten liggen; 

dat de herindeling bijdraagt aan het klimaatverdrag van Parijs en daarmee aan 
het oplossen van de fijnstofproblematiek die overigens in onze regio al aanzienlijk 
aanwezig is; 

dat in ieder geval altijd met zo schoon en geluidsarm mogelijke vliegtuigen wordt 
gevlogen in de lagere luchtlagen; 

dat herindeling van de militaire oefengebieden van meet af aan fundamenteel 
betrokken wordt. 

III. Voor dit traject indien nodig externe inhoudelijke expertise in te winnen (eventueel in 
samenwerking met andere gemeenten), waarbij het college mandaat krijgt van de raad voor 
de besteding van maximaal EUR 1 per inwoner en dit gezien de urgentie en actualiteit te 
dekken uit de algemene reserve, 

en gaat over tot de orde van de dag. 

Ondertekening 


